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Vážení spoluobčané, vláda České republiky 
v souladu s článkem 5 a 6 ústavního zákona 
č. 110/1998 Sb. vyhlásila dne 12. března 2020 

z důvodu ohrožení zdraví v souvislosti s prokázáním 
výskytu koronaviru (označovaném jako SARS CoV-2) 
na území České republiky nouzový stav. Jsou vydává-
na různá nařízení a doporučení, která mají chránit naše 
zdraví a omezit další šíření pandemie. O situaci jste prů-
běžně informováni. První výskyt koronaviru byl zazna-
menán na konci loňského roku v Číně a odtud se roz-
šířil prakticky do celého světa. Je to pro všechny nová 
zkušenost, se kterou bojujeme. Věřím, že když budeme 
dodržovat stanovená pravidla, tak se za nějakou dobu 
vrátíme k běžnému životu.
Jak tato situace ovlivnila život v naší obci? V současné 
době je zakázán volný pohyb osob na území celé ČR, 
je uzavřena základní i mateřská škola, jsou upraveny 
úřední hodiny obecního úřadu, ordinace praktického lé-
kaře i zubní ambulance pracují v omezeném provozu, 
provoz restaurace je omezen pouze na výdej obědů přes 
okno, je uzavřena místní knihovna, sál Obecního domu, 
sportovní areál, dětské hřiště u MŠ i fotbalové hřiště, 
jsou zrušeny bohoslužby… Uvedený stav je ke dni 23. 
4. 2020. Vláda postupně nařízení uvolňuje. Obecní úřad 
zajišťuje občanům nad 70 let (kteří o tuto službu po-

žádali) pomoc při nakupování potravin a léků. Mimo 
jiné bylo vládou všem nařízeno nošení jakékoli ochrany 
úst a nosu (respirátory, roušky, ústenky, šály, šátky…). 
Vzhledem k nedostatku těchto ochranných pomůcek na 
trhu jsem vás vyzval, abyste si roušky šili pro vlastní 
potřebu, popřípadě je šili a předali na obec k dalšímu 
rozdávání spoluobčanům, kterým tyto pomůcky chybí. 
Děkuji touto cestou všem, kteří roušky šili z vlastního 
materiálu nebo z materiálu zakoupeného obcí, i těm, 
kteří věnovali materiál na šití. Na obecním úřadě máme 
v současné době zásobu textilních roušek. Můžete si je 
vyzvedávat osobně nebo vám je doručíme na základě 
vašeho požadavku domů.
Současný stav některé činnosti zakazuje, jiné omezuje, 
něco se dá za dodržení bezpečnostních opatření dělat 
dál. I naše obec realizuje naplánované akce a plánuje 
další. Rád bych vás informoval o dokončených, probí-
hajících i připravovaných projektech i dalších záležitos-
tech.
Dopravní automobil a specializovaná technika pro 
JSDH – v prosinci 2019 jsme spolu se zástupci místních 
hasičů převzali nové vozidlo FORD Tranzit. Cena včet-
ně DPH byla 1 156 364 Kč, dotace celkem 675 000 Kč 
(Ministerstvo vnitra 450 000 Kč, KÚ MSK 225 000 Kč). 
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Jedná se o dopravní automobil s devíti sedadly. Přestavba byla 
provedena firmou HAGEMANN a.s. Opava podle technických 
podmínek schválených Ministerstvem vnitra generálním ředi-
telstvím HZS ČR. Věřím, že auto bude spolehlivě sloužit hasi-
čům nejen  při výjezdech k mimořádným událostem, ale i např. 
k dopravě dětí na soutěže. Další dotaci ve výši cca 300 000 Kč 
(95 % uznatelných nákladů) jsme dostali z ministerstva pro 
místní rozvoj na specializovanou techniku pro JSDH. Byla na-
koupena mobilní elektrocentrála, osvětlovací souprava a sou-
prava prostředků pro odstraňování spadlých stromů. Celkové 
náklady byly 318 280 Kč. Z obecního rozpočtu bylo uhrazeno 
cca 16 000 Kč. 
Cyklostezka Mokré Lazce–Lhota u Opavy – o komplikacích 
při jednání o odkupech pozemku jsem vás informoval. V sou-
časné době jednáme o sedmé variantě. U předchozích tras se 
průběh měnil tak, abychom se vyhnuli pozemkům, s jejichž 
majiteli jsme se nedomluvili na odkupu nebo směně, ale záro-
veň abychom se stále pohybovali mimo hlavní cestu. Současná 
varianta počítá s vedením trasy v katastru naší obce od ulice 
Záhumenní po poli za alejí podél hlavní cesty. Po přechodu přes 
vodní tok Ohrozima má být cyklostezka vedena v silničním pří-
kopu k prodejně potravin v obci Lhota u Opavy. V této chvíli 
nemohu říct, jestli se nám podaří překonat všechny komplikace, 
které stojí v cestě této trasy. Naším cílem je propojit Mokré 
Lazce s Lhotou, aby se zvýšila bezpečnost chodců i cyklistů v 
tomto nebezpečném frekventovaném úseku.
Půdní vestavba komunitního centra s knihovnou – před ně-
kolika lety byla prozatímně přestěhována knihovna z budovy 
školy (škola potřebovala prostory stávající knihovny pro po-
třeby výuky) do velké zasedací místnosti obecní úřadu. V roce 
2016 byla zpracována projektová dokumentace a vydáno sta-
vební povolení na „stavební úpravy objektu občanské vyba-
venosti, související se zřízením komunitního centra s knihov-
nou v podkroví objektu Mokré Lazce, Petra Bezruče č.p. 272“ 
(prodejna potravin). Na podzim jsme požádali o dotaci na re-
alizaci této akce Ministerstvo pro místní rozvoj. Přestože jsme 
podmínky výzvy splnili, podporu na vybudování komunitního 
centra s knihovnou jsme nedostali. Zastupitelstvo obce rozhod-
lo, že bez dotace nebudeme stavět. V roce 2018 jsme požádali 
o podporu znovu a tentokrát stálo štěstí na naší straně a v srpnu 
2019 jsme obdrželi rozhodnutí a poskytnutí dotace ve výši 1, 
9 milionu korun. Následovalo výběrové řízení na zhotovitele. 
Předpokládaná cena dle rozpočtu z projektové dokumentace 
byla 3 418 698 Kč (včetně DPH). Zadávací dokumentace byla 
zaslána třem firmám a výzva k podání nabídek byla zveřejně-
na na webových stránkách. Na základě této výzvy si zadávací 
dokumentaci vyžádala další stavební firma. Výběrová komise 
hodnotila dvě nabídky, které byly na realizaci podány.  Firma 
CONE STAVITELSTVÍ, a.s. Ostrava (nabídková cena 3 729 
593 Kč včetně DPH) a firma FICHNA HUDECZEK a.s., Píšť 
(nabídková cena 3 279 670 Kč včetně DPH). Obě nabídky 
splnily podmínky a výběrová komise na základě hodnotícího 
kritéria, kterým byla nejnižší nabídková cena, doporučila zastu-
pitelstvu obce ke schválení firmu FICHNA HUDECZEK a.s. 
Zastupitelstvo toto doporučení schválilo a s vítěznou firmou 
byla podepsána smlouva o dílo. Realizace stavby byla zahájena 
v lednu letošního roku. Dílo by mělo být dokončeno a předáno 
do 31. 5. 2020. Potom bude vestavba komunitního centra vy-

bavena nábytkem a knihovna přestěhována do nových prostor. 
Kromě funkce knihovny by toto zařízení mělo sloužit k různým 
přednáškám a setkáváním spolků, organizací i neformálních 
skupin občanů.
Oprava povrchů komunikací II. etapa (Pavla Křížkovské-
ho, Jubilejní, Na Spojce, Jankova) – pokládka nové obrusné 
vrstvy krytu z asfaltové směsi. V loňském roce byla podána žá-
dost o dotaci na Ministerstvo pro místní rozvoj (program pod-
pora obnovy a rozvoje venkova). Žádost splnila náležitosti, ale 
nebyla vybrána. Celkem bylo podáno 1 094 žádostí o dotaci. 
Vloni bylo podpořeno 294 žádostí, v náhradnících jsme byli 
na 151. místě ze 422 doporučených. I tuto dotaci se nám nako-
nec v letošním roce podařilo získat. Celkové náklady na opra-
vu dle rozpočtu z projektové dokumentace jsou včetně DPH 
1 917 363 Kč, dotace 1 109 000 Kč.
Příjezdová cesta k ZŠ z ulice Záhumenní včetně opravy 
oplocení – tato komunikace je v havarijním stavu.  Zastupitel-
stvo obce rozhodlo o její opravě včetně opravy oplocení. Ná-
klady na opravu dle rozpočtu z projektové dokumentace jsou 
308 286 Kč včetně DPH.
Na obě výše uvedené akce proběhlo výběrové řízení na zhoto-
vitele. Výzva k podání nabídky byla zaslána 8 firmám. Nabídku 
na realizaci zaslalo 5 stavebních společností. Vítězem se stala 
firma STRABAG a.s. Ostrava, která podala nabídku s nejniž-
ší cenou za realizaci obou akcí (1 439 176 Kč vč. DPH). Za-
stupitelstvo obce výběr této firmy schválilo a bude podepsána 
smlouva o dílo. Na dalším místě byla firma SILNICE MORA-
VA a.s., Krnov (1 563 705 Kč) a SWIETELSKÝ stavební s.r.o. 
Šenov u Nového Jičína (1 800 498 Kč). Opravy povrchů komu-
nikací i příjezdové komunikace se uskuteční v letošním roce.
Obchvat obce – územní plán počítá s vybudováním východ-
ního obchvatu naší obce, který by měl odklonit dopravu mimo 
zastavěnou část obce. Plánovaná komunikace bude navazovat 
na mimoúrovňový sjezd ze silnice I/11 na ulici Hájová a po-
kračovat za hřbitovem souběžně s ulicí Záhumenní a u býva-
lého zemědělského družstva se napojí na komunikaci III/4673 
Mokré Lazce–Lhota. Po projednání s náměstkem hejtmana 
Krajského úřadu MSK bylo obci doporučeno, aby na vlastní ná-
klady nechala zpracovat studii proveditelnosti na tento projekt. 
Tento vstřícný krok obce by měl být signálem pro kraj, že obci 
opravdu na realizaci akce záleží. Věříme, že výstavbu Krajský 
úřad MSK (který je zároveň investorem) nakonec podpoří. Za-
stupitelstvo obce na základě výběrového řízení vybralo zhoto-
vitele studie proveditelnosti, a to firmu Dopravní projektování 
Ostrava (cena za zpracování stude je 185 735 Kč včetně DPH).
Stavební úpravy kuchyně a jejího zázemí v MŠ Mokré 
Lazce – oprava elektřiny, vody, odpadů a vzduchotechniky v 
kuchyni, jídelně a souvisejících prostorách v budově MŠ. Roz-
vody jsou původní z doby výstavby MŠ tj. ze 70. let – klasické 
šroubovací pojistky, vedení elektřiny v hliníku, rozvody vody 
i odpadů původní, vzduchotechnika zcela chybí. Zastupitelstvo 
obce rozhodlo o zahájení příprav a zadání zpracování projekto-
vé dokumentace na opravu kuchyně. 
Chodníky podél ulice Sokolská a příjezdová komunikace 
k nádraží včetně odvodňovacího žlabu – chodníky podél ko-
munikace Sokolská jsou ve špatném stavu, povrch tvoří beto-
nové dlaždice 30 × 30 cm, jsou zde velké nerovnosti a dlažba 
je poškozena. Ulice Nádražní, coby jedna z přístupových cest 
do obce, není naší dobrou vizitkou. I v tomto případě zastupi-
telstvo rozhodlo o zadání projektové dokumentace na tyto akce, 
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aby opravy mohly v příštím roce proběhnout.
Nákup pozemku na nové fotbalové hřiště – obec má v územ-
ním plánu rezervovanou plochu na nové fotbalové hřiště. Již 
několikrát jsme v minulých letech neúspěšně jednali s majite-
lem pozemku o odkupu. V loňském roce jsme se dohodli na 
podmínkách, které byly přijatelné pro obě strany, a pozemek 
714/1 o celkové ploše 9 119 m2 koupili za dohodnutou část-
ku 911 900 Kč. V dané lokalitě má obec ve vlastnictví cca 
18 500 m2, což by měla být dostatečná plocha pro hřiště, šatny i 
tělocvičnu (současná sokolovna s hřištěm a přilehlými pozem-
ky je umístěna na pozemcích o celkové rozloze cca 10 000 m2). 
Dalšími kroky k realizaci hřiště jsou: změna územního plánu 
(v současném je uváděno jako rezerva na sportoviště), vypra-
cování projektové dokumentace, realizace – pokud možno za 
přispění dotace. Termíny se neodvažuji odhadovat, ale věřím, 
že se vše podaří a budeme mít fotbalové hřiště včetně tělocvič-
ny v majetku obce na vlastních pozemcích.
Oprava farního kostela Narození sv. Jana Křtitele – tato 
stavba je nejstarší dochovanou budovou a charakteristickou 

dominantou naší obce. V roce 1958 byl kostel zapsán do ústřed-
ního seznamu kulturních památek. V roce 1998 byla provede-
na oprava venkovní fasády kostela (náklady cca 500 000 Kč, 
obec přispěla částkou 100 000 Kč, okresní úřad 150 000 Kč). 
Dále byly měněny nejvíce poničené trámy ve střešní konstrukci 
kostela, proveden nátěr věže, oprava ciferníku hodin a zhoto-
veny nové dubové vstupní dveře. V roce 2001 byly restauro-
vány varhany a kůr a byla zahájena výměna kostelních lavic. 
Vzhledem k tomu, že na vnitřní straně obvodových zdí se pro-
jevovala vlhkost, byla na základě odborného posudku a dopo-
ručení v roce 2018 odstraněna spodní část venkovní omítky, 
která bránila odvodu vlhkosti ze zdiva. Všechny tyto opravy 
a úpravy (kromě výše zmíněného příspěvku) včetně běžného 
provozu hradila farnost z darů věřících a sponzorů. Prohlídkou 
stavby byly zjištěny další nedostatky: celá dřevěná konstrukce 
věže včetně zvonové stolice byla v havarijním stavu, je nutná 
oprava konstrukce i krytiny střechy, oprava okapových žlabů, 
svodů i fasády kostela. V roce 2018 byla zpracována projekto-
vá dokumentace na 1. etapu oprav (věž, fasáda věže, zvonová 
stolice). Náklady na tuto etapu oprav, která se v současné době 

realizuje, byly vyčísleny na částku 1 434 882 Kč. Již se zpra-
covává projekt na další etapu, při které by měla být provedena 
sanace krovů střechy kostela, celoplošná výměna bednění stře-
chy a výměna střešní krytiny (břidlice). Farnost Mokré Lazce 
požádala o dotaci na opravu kostela Moravskoslezský kraj, Mi-
nisterstvo kultury a Obec Mokré Lazce. Moravskoslezský kraj 
přispěl částkou 600 000 Kč, Ministerstvo kultury z havarijního 
programu 120 000 Kč. Zastupitelstvo obce rozhodlo o daru na 
opravu kostela ve výši 700 000 Kč. Věřím, že tato finanční vý-
pomoc napomůže tomu, aby kostel zůstal v dobrém stavu za-
chován i pro další generace a byl dominantou obce, za kterou 
se nemusíme stydět. 
Při zahájení oprav v listopadu 2019 byla v kopuli věže naleze-
na kovová schránka s listinami, dokumenty a mincemi z doby, 
kdy byla věž postavena (1907) i z doby její opravy (1946). 
Tyto „poklady z věže“ byly zpřístupněny veřejnosti a v místní 
knihovně vystaveny. Kdo tuto výstavu nestihnul, může se podí-
vat na „poklady z věže“ na webových stránkách obce. 
(www.mokrelazce.cz/farnost/opravakostela-2019)
Období, které nyní prožíváme, je pro nás pro všechny náročné. 
Máme obavy z toho co je, co bude zítra, za týden, měsíc; jestli 
neonemocníme, jak vše zvládneme po ekonomické stránce, kdy 
se vrátíme do běžného života… 
Vážení spoluobčané, věřím, že tuto situaci spolu zvládneme. 
Zaleží na nás všech. Dodržujme všechna nařízení a doporučení, 
neohrožujme sebe ani své blízké a chovejme se k sobě navzá-
jem ohleduplně, abychom se co nejdříve mohli vrátit k běžné-
mu životu.

František Šteyer, starosta obce

úvodní slovo4

POČET OBYVATEL - 1153
MUŽI - 575
ŽENY - 578

PRŮMĚRNÝ VĚK - 41
NARODILO SE 13  DĚTÍ
ZEMŘELO 15 OBČANŮ

STATISTIKA OBYVATEL - 2019

Studie odkanalizování obce Mokré Lazce
V obci je v současné době jednotná kanalizace a není zde 
centrální čistírna odpadních vod. Tento stav není dobrý. Pro 
jeho zlepšení jsme již udělali několik kroků. Jedním z nich je 
zpracování studie návrhu řešení nakládání s vodami na území 
obce. Studii zpracovala firma J&J STUDIO INŽENÝRSKÉ 
SÍTĚ s.r.o., která podala nejvýhodnější nabídku. Cena za 
zpracování je včetně DPH 544 500 Kč. Tento projekt je spo-
lufinancován z rozpočtu Moravskoslezského kraje z dotační-
ho programu „Podpora návrhu řešení nakládání s vodami 
na území, příp. části území obce“.
Výše dotace je 66,99 % celkových skutečně vynaložených 
uznatelných nákladů, maximálně  však  400 000,- Kč.
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První třída kašička,
druhá třída růžička,
třetí třída hodní žáci,
čtvrtá třída darebáci,
pátá třída medvědi,

protože nic nevědí,…
Tohle říkadlo v různých obměnách znají určitě všech-
ny generace. Proč jsou tak hanlivé verše právě na žáky 
vyšších ročníků si můžeme domyslet. I když právě na 
naše velké školáky se říkadlo úplně nehodí, je jasné, 
že s věkem a nabytými zkušenostmi se myšlení každého 
školáka mění. Zatímco budoucí školáček se nemůže do-
čkat, až si nasadí na záda novou aktovku a vykročí do 
školy, páťák se nemůže dočkat, kdy mu škola skončí a 
svou „aksnu“ ze sebe shodí někam do kouta. A zatímco 
prvňáček sní sny o tom, až bude umět číst, psát perem 
a počítat, dožaduje se domácích úkolů, páťák sní jeden 
velký sen… mít tak dva roky prázdnin… V druhém břez-

novém týdnu to už vypadalo, že se tenhle sen mnohým 
– nejen páťákům – plní. Informace, že od 11.3. 2020 se 
kvůli šíření koronavirové nákazy Covid 19 školy uza-
vírají, ve školách se tedy nevyučuje a spolu se všichni 
znovu uvidíme až po skončení nouzového režimu, byla 
školáky přijata přesně podle veršů říkadla…., mladší 
ročníky přijaly zprávu ustrašeně a nevěřícně, většina 
žáků vyšších ročníků hurónským pokřikem HURRRÁÁÁ. 
V té chvíli ještě ovšem nikdo z nich netušil, že se nejed-
ná o volnočasovou zábavu dalších dnů, ale o budoucí 
pravidelnou domácí výuku a plnění úkolů v režimu do-
mácího vězení. Možná by už dnes mnozí školní výuku, 
namísto té domácí, vzali na milost, ale současná situace 
nám to zatím neumožňuje. A tak veškeré plány o společ-
ných výletech, akcích s kámoši a kámoškami, jsou zatím 
v nedohlednu a my můžeme jen snít sen o tom, aby tyhle 
„prázdniny“ netrvaly dva měsíce, natož dva roky….  

Mgr. Jaromíra Bubová, ředitelka školy
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V Praze jsme v rámci dotace vzdělávacích pro-
gramů byli už potřetí, ale s každou návštěvou 
jsme měli možnost poznávat nové památky a za-
jímavosti. Tentokrát jsme obdivovali exponáty 
v Náprstkově a Technickém muzeu. V hudebních 
programech jsme cestovali kolem světa i do his-
torie, zazpívali a zatančili si, hráli na různé hu-
dební nástroje a pořádně si zabubnovali. Nejvíce 
legrace si ale všichni užili určitě při cestování a 
na pokojích za zavřenými dveřmi.

Mgr. Jaromíra Bubová, ředitelka školy

NÁVŠTĚVA MUZEÍ A PAMÁTEK  
V ADVENTNÍ  PRAZE

Po jarních prázdninách se všichni zájemci mohli zúčastnit týdenního lyžař-
ského a snowboardového kurzu. V odpoledních hodinách se vydali autobusem 
do nedalekého lyžařského SKI AREÁLu Vaňkův kopec, kde celý týden všichni 
pečlivě trénovali, aby se mohli předvést v závěrečném závodu ve slalomu. Ví-
tězové byli odměněni nejen medailemi a diplomy, ale i bouřlivým potleskem 
přihlížejících. Takže, příští rok lyžaři a snowboarďáci, zase na viděnou…!

B. Wysogladová

LYŽAŘSKÝ KURZ
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Odpoledne plné zábavy, radovánek 
a smíchu si mohly děti užít na MAŠ-
KARÁKU ve školní družině, který nesl 
název Ples na zámku. Po seznámení s 
maskami následovaly tance, zábavné 
hry a soutěže skupin i jednotlivců. Bě-
hem odpoledne si děti losovaly výhru z 
bohaté tomboly a odměněny byly také 
nejhezčí kostýmy.

MAŠKARNÍ 
KARNEVAL

v zámeckém stylu 

DĚKUJEME 
•	 Za	reprezentaci	školy	Ondrovi	Z.	(5.	ročník)	za	účast	v	okresním	kole	

matematické	soutěže	Pythagoriáda	a	Evičce	Ž.	(1.	ročník)	za	1.	místo	
v	okrskovém	kole	recitační	soutěže	a	postup	do	okresního	kola.

•	 Všem	rodičům	za	skvělou	spolupráci	a	součinnost	při	zajištění	distanč-
ní	výuky.

•	 Že	sbíráte	s	námi	druhotné	suroviny	a	pomáháte	chránit	naši	krásnou	
přírodu.

TĚŠÍME SE
•	 Na	18	budoucích	prvňáčků	(škol.	rok	2020/2021).
•	 Z	nové	venkovní	hry	PIŠKVORKY	na	školním	hřišti.
•	 Na	setkání	se	současnými	i	budoucími	školáky	po	ukončení	nouzové-

ho	stavu!

V tomto školním roce 2019/2020 jsme pracovali v tomto složení:
1.	ročník,	tř.	uč.	Mgr.	Jaromíra	Bubová		-	10	žáků
2.	ročník,	tř.	uč.	Mgr.	Michaela	Krumerová	–	13	žáků
3.	ročník,	tř.	uč.	Mgr.	Radka	Hazuchová	–	16	žáků
4.+	5.	ročník,	tř.	uč.	Mgr.	Kateřina	Čelůstková	–	8	+	13	žáků
Netřídní	učitelka	–	Mgr.	Šárka	Velebnovská,	vychovatelky	ŠD	-	Blanka	
Wysogladová,	Daša	Valušková
Ve	škole	se	vzdělávalo	celkem	60	žáků,	školní	družinu	navštěvovalo	47	dětí.

Přejeme všem krásně prožité jaro i léto v plném zdraví!
Za všechny děti a zaměstnance Jaromíra Bubová, řed. školy

4
Až do poloviny března 2020 byl v naší školce slyšet 
smích, štěbetání dětí i veselé písničky. 
Tou dobou byla ještě mateřská škola v provozu  
denně od 6.15 do 16.15 hodin a čekala na  svých 
53 žáčků, kteří se  scházeli ve dvou třídách  pod-
le věku. Ve třídě „Berušek“  ti nejmladší od 2,5 do 
4 let a ve třídě „Včelek“  starší  ve věku od 5 do 
7 let. Pro předškoláky je  poslední  rok před vstu-
pem do ZŠ povinný. 
Letos odchází  z naší  mateřské školy do 1. třídy ZŠ 
18  předškoláků a stejný počet nových maličkých  
dětí může být do MŠ zapsáno. 
S dětmi  pracují 4 kvalifikované paní učitelky a  čis-
totu školky zajišťují 2 provozní pracovnice, které 
zároveň pomáhají dětem  se sebeobsluhou i při vý-
deji jídla. 
O hladová bříška  dětí z MŠ a také ZŠ se ve škol-
ní jídelně  starají spolu s  vedoucí  školní jídelny i  
3 paní kuchařky, které  připravují dětem 2x denně 

vydatné svačinky, v poledne výborné obědy   a kaž-
dý den ovocný nebo zeleninový talíř plný vitamínů. 
Pro zajištění pitného režimu mají děti po celý den 
nachystaný čaj, nebo vodu s citronem, kterou  si 
mohou kdykoliv dle potřeby nalévat.            
Momentálně je však v naší školce ticho. Kvůli ko-
ronavirové pandemii je bohužel mateřská škola do-
časně uzavřená, ale snad to už nebude dlouho trvat 
a provoz bude zase obnoven.             
Už aby to bylo! Krásná školka plná hraček, zahrada 
s vláčkem, klouzačkami i kolotočem, a hlavně paní 
učitelky se už moc těší na své malé kamarády.

Jarní dny plné sluníčka, 
a hlavně  hodně zdraví  všem  

přeje 
Helena Hružíková, ředitelka MŠ
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Nezvyklé ticho v naší školce 4
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Na začátku září 2019 vznikla „Platforma PRO MOKRÉ LAZ-
CE – MOKROLAZEČTÍ OBČANÉ, tvořená občany Mokrých 
Lazců, jejímž cílem je informovat a diskutovat o aktuálním 
dění v naší obci“ (převzato z www. promokrelazce.cz). 
Některé informace poskytované touto skupinou jsou nepravdi-
vé a zavádějící, některé činy na hraně zákona, možná i za ní.
Už název stránek („PRO Mokré Lazce, promokrelazce.cz, Ofi-
ciální stránky mokrolazeckých občanů“) je zavádějící. Kterých 
občanů? Kolika občanů? Jejich autoři zneužívají nejasné ozna-
čení stránek. 
Jediné oficiální stránky Obce Mokré Lazce jsou na adrese 
www.mokrelazce.cz. 
22. 11. 2019 jsem anonymní skupině PRO Mokré Lazce (dále 
jen PRO ML) prostřednictvím obecních webových stránek za-
slal Vyjádření starosty obce ke zveřejňovaným informacím. 
V tomto dopise jsem, mimo jiné, žádal zodpovězení několika 
jednoduchých otázek:
Proč se „MOKROLAZEČTÍ OBČANÉ“ schovávají za touto 
platformou a nejsou schopni se podepsat? 
Odpověď PRO ML:  „Přiznáme se, že Vašemu dotazu příliš 
nerozumíme – jmenný seznam občanů naší obce vč. jejich 
osobních údajů máte k dispozici v úřadu.“ Odpověď pokračuje 
vysvětlením, jak fungují sociální sítě. 
Za jakou skupinu občanů platforma mluví? 
Odpověď PRO ML: „Za mokrolazecké občany – viz výše.“ 
V obci je cca 1140 občanů. Kdo z občanů naší obce platformu 
pověřil ke svému zastupování?  
Odpověď PRO ML: „Konkrétně vznikla tato platforma na po-
pud přibližně 20 mokrolazeckých občanů. Kdo konkrétně první 
tuto myšlenku vyřkl, samozřejmě víme, nicméně s ohledem na 
zájem o tuto formu komunikace je to z dnešního úhlu pohledu 
již zcela irelevantní.“
Pokud členové platformy chtějí informovat a diskutovat 
o dění v obci, proč nedají na sebe kontakt, ale jsou ochotni 
komunikovat pouze anonymně přes sociální sítě?  
V odpovědi jsou odkazy na komunikaci přes sociální sítě a  
e-mailová adresa.
Dle mého názoru otázky nebyly zodpovězeny, ale PRO ML 
místo jasných odpovědí pouze mlžilo.
Na podzim roku 2018 byly komunální volby. V těchto svobod-
ných volbách bylo občany–voliči zvoleno zastupitelstvo obce. 
Zastupitele hájí zájmy obce i jejich občanů. Každý se může 
k jednání, činnosti a rozhodnutí zastupitelstva svobodně vyjád-
řit a dávat podněty a připomínky k dění v obci. 
Anonymní skupina PRO ML žádný mandát k zastupování ob-
čanů Mokrých Lazců nedostala. Na veřejnosti se snaží vystu-
povat za občany naší obce. Jménem mokrolazeckých občanů 
píše dotazy, žádosti a podněty starostům jiných obcí, do novin, 
ministru životního prostředí, kardinálu Dukovi, místnímu panu 
faráři a jistě i mnoha dalším institucím a osobám, o kterých ne-
vím. Ani všechny texty této korespondence neznám, ale před-
pokládám, že PRO ML v nich zastupují, bez jakéhokoli pově-
ření, všechny mokrolazecké občany. V jedné konkrétní žádosti 
skupiny PRO ML se mimo jiné píše: „Pro úplnost dodávám, 
že tento e-mail posíláme jak za občany, kteří kostel pravidelně 
navštěvují, tak za všechny ostatní.“ Jsem přesvědčen o tom, že 

většina naší obce ani neví, že je někdo takovýmto způsobem 
zastupuje.
Jak si někdo může dovolit vystupovat za někoho, kdo jej k tomu 
nepověřil, ani mu nedal souhlas k zastupování? Anonym zřej-
mě může beztrestně všechno.
Dalším „hrdinským“ činem PRO ML je úprava a zveřejnění 
videa s názvem „Vůdce řeší rekonstrukci kostela v Mokrých 
Lazcích“, kde já vystupuji jako Hitler a zastupitele jako fašis-
tičtí generálové. Po zveřejnění tohoto videa se na mě občané 
obraceli a ptali se, co to má znamenat a který *** (autor byl 
označován různými výrazy) to udělal. Odpovídal jsem jim, že 
konkrétní osobu nevím, ale že „poděkovat“ mohou platformě 
PRO ML.
Je zajímavé, že zhruba před měsícem mi někdo zřídil bez mého 
vědomí a mého souhlasu facebookový profil, včetně moji fotky. 
Zase anonymní „hrdina“, který má odvahu jenom proto, že je 
těžko dohledatelná konkrétní osoba, která profil zřídila, a její 
potrestání je velmi nepravděpodobné.
Některé informace jsou pouze přebírány z oficiálních webo-
vých stránek obce a zveřejňovány na sociálních sítích platfor-
my PRO Mokré Lazce (facebook, instagram). Jiné jsou záměr-
ně upravovány a doplňovány zavádějícími komentáři. Někdy 
se tak z pouhé informace stane osobní pozvání starosty apod.
Vážení spoluobčané, při setkáváních a rozhovorech s vámi 
jsem si uvědomil, že mnozí z vás ani netuší, že zde vznikla 
skupina několika občanů „Platforma PRO MOKRÉ LAZCE 
–MOKROLAZEČTÍ OBČANÉ“, která bez vašeho vědomí, 
pověření či souhlasu „hájí“ vaše zájmy. Mým cílem a cílem ce-
lého zastupitelstva je dělat pro obec jen to nejlepší a její občany 
hájit a stmelovat. Nemám rád anonymy a anonymní jednání a 
sám nikdy anonymně nevystupuji. Myslím si, že každý, kdo 
říká svůj názor, by si za ním měl stát a neměl by se schová-
vat za jakoukoli platformu. Doba, kdy se za názor, vyjádření, 
postoj, příslušnost k určité skupině lidí či náboženství zavíra-
lo do vězení, případně jinak „odměňovalo“, je už naštěstí za 
námi a doufám, že už se nevrátí. Proto jsem se rozhodl vás 
všechny touto formou informovat o aktivitách „Platformy PRO 
MOKRÉ LAZCE – MOKROLAZEČTÍ OBČANÉ“, která se 
nedokáže pod své aktivity podepsat a stále se schovává za vás 
všechny.
Na závěr ještě připomenutí oficiálních kontaktů a infor-
mačních kanálů Obce Mokré Lazce:
- webové stránky obce: www.mokrelazce.cz (na kterých je 
možné se přihlásit k zasílání zpráv na vámi udanou e-mai-
lovou adresu)
- mobilní aplikace V OBRAZE
- e-mailová adresa: mokrelazce@mokrelazce.cz
- tel.: 553 679 112, 553 653 037
- mobil: 724 182 957
- místní rozhlas 
- místní kabelová televize
- Mokrolazecký zpravodaj
Děkuji vám za podporu, těším se na další spolupráci i vaše pod-
něty a na setkávání s vámi.

František Šteyer, starosta obce

Informace o platformě PRO MOKRÉ Lazce z pohledu starosty obce
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Pan Jaromír Halfar se narodil 6. 7. 1944 v Mokrých Lazcích, 
kde prožil celý svůj život.
Pan Jaromír Halfar se po ukončení základní školy vyučil elek-
trikářem. Dálkově vystudoval Střední elektrotechnickou prů-
myslovou školu v Opavě a následně si rozšířil své vzdělání 
dálkovým studiem Energetického institutu v Ostravě. Pracoval 
v opavském pivovaru jako elektrikář a později jako mistr. Z pi-
vovaru přešel do ČSAD na pozici podnikového energetika. Od 
roku 1990 byl starostou obce.
V roce 1967 se oženil a spolu s manželkou Marií vychovali dva 
syny a později se radovali ze tří vnuček a jednoho vnuka. Rád 
pracoval na zahradě a choval domácí zvířata. Mezi jeho záliby 
patřil sport. V mládí hrál závodně stolní tenis.
Pan Halfar věnoval velkou část svého života práci pro naši 
obec. Od roku 1986 pracoval v komisi pro výstavbu. V prv-
ních svobodných volbách po sametové revoluci byl v roce 1990 
s nejvyšším počtem hlasů nominován občany do obecního za-
stupitelstva a následně zvolen starostou obce. Přestože to byl 
nelehký úkol a nikdo nevěděl, jak v nové svobodné společnosti 
bude vývoj probíhat a jaké úkoly nám tato doba připraví, pan 
Halfar opustil své jisté zaměstnání, tuto výzvu přijal a ve zkouš-
ce uspěl. Z místa starosty vedl, směřoval a zastupoval naší obec 
5 volebních období, to je celých 20 let. Snažil se vždy hledat 
řešení v danou chvíli pro občany i naší obec nejlepší. Některá 
rozhodnutí nebyla jednoduchá, protože všichni víme, že nikdy 
se nedá vyhovět všem a na danou problematiku může být mnoho 
názorů. Pod jeho taktovkou bylo realizováno mnoho projektů. 
Mezi nejvýznamnější určitě patří plynofikace obce a oprava 
Obecního domu. Dalším silným odkazem pro nás i další gene-
race jsou aleje a stromořadí, která nás vítají na všech vjezdech 
do obce. 

Ve volbách v roce 2010 již nekandidoval a v 66 letech odešel 
do zaslouženého důchodu, aby se mohl věnovat svým zájmům. 
Zemřel 16. 4. 2020 doma v Mokrých Lazcích v kruhu rodiny.
Pane starosto, děkuji Vám za Vaši dlouholetou svědomitou prá-
ci pro blaho obce i jejich občanů a věřím, že v našich vzpomín-
kách zůstane Vaše památka nesmazatelně vryta.

František Šteyer, starosta obce 

Jaromír Halfar – první starosta naší obce po Sametové revoluci

Letošní rok u našeho sboru začal již devátým ročníkem tradič-
ní domácí zabijačky, kterou jsme pořádali v sobotu 22. února, 
tentokrát ovšem poprvé ve sportovním areálu. Pro návštěvníky 
jsme připravili rozličné zabijačkové výrobky. Každý, kdo na 
akci včas dorazil, si tak mohl zakoupit domácí jitrnice, jeli-
ta, tlačenku nebo například uzené maso, klobásy či zabijač-
kovou polévku. Přímo na místě si návštěvníci mohli pochutnat 
na prejtu či výpečcích se zelím a chlebem a vše zapít alkoho-
lickými či nealko nápoji. Samozřejmě nemohly chybět sladké 
dobroty pro nejmenší. Stejně jako tomu bylo i v předchozích 
letech, dokreslovala atmosféru pravé vesnické zabijačky místní 
dechová hudba Chlupy v dechu. Nechyběl samozřejmě ani pro-
gram pro děti. Díky paní Martině Beňkové a jejím kolegyním 
se tak děti mohly podívat za Elsou či sněhulákem Olafem do 
Ledového království.
V této části obvykle píšu o akcích, které náš sbor během léta 
buď přímo pořádá, nebo se na pořádání alespoň z části podílí. 
Všichni víme, že v této nejisté době „koronavirové“, kdy jsou 
zavřeny např. školy či jiné instituce, je pořádání akcí s větším 
počtem lidí alespoň prozatím na vedlejší koleji. 
Co se jednotky týče, tak její členové loni zasahovali celkem 
u dvanácti událostí. Z toho se jednalo o 10 technických pomo-
cí, zejména pak likvidace obtížného hmyzu nebo odstraňování 

vyvrácených stromů po březnovém orkánu Eberhard. Dvakrát 
byl členům jednotky vyhlášen poplach k požáru. V jednom pří-
padě se jednalo o požár infrasauny a v jednom případě byl typ 
události překlasifikován na únik ropných produktů do prosto-
ru motoru automobilu. Deset zásahů proběhlo na území naší 
obce a po jedné události pak jednotka zasahovala v Nových 
Sedlicích a Štítině. Ke všem událostem byla vyslána cisternová 
automobilová stříkačka CAS K25 Liaz.
V průběhu listopadu došlo k přestěhování vybavení a techniky 
do nové hasičské zbrojnice, ve které kromě CAS parkuje od 
prosince nový devítimístný dopravní automobil Ford Transit. 
Během prosince jsme obdrželi díky dotaci MAS nové vybave-
ní, a to jak výstrojové, tak i výzbrojové. 
Na začátku ledna 2020 jsme z nové zbrojnice vyjížděli k prv-
ní události a zároveň první události v tomto kalendářním roce, 
a to k požáru rodinného domu v Hrabyni. Samozřejmě naše 
jednotka může být k události povolána i nyní během epidemie 
koronaviru, proto jsme dostali od HZS redukce k maskám dý-
chacích přístrojů. Tato redukce umožní napojení ochranných 
filtrů, které mají ochrannou dobu násobně větší, než dýchací 
přístroje, k ochranné masce.

Mgr. Bc.  Ondřej Pika

Dobrovolní hasiči v roce koronavirovém4



8 ZPRAVODAJ
MOKROLAZECKÝ

9. 11. 2019: Pochod údolím Ohrozimy a blízkého okolí se 
zakončením na chatě
V tomto podzimním období, kdy končí vyjížďky na kolech, 
jsme uspořádali turistický pochod, který měl za cíl ukázat ně-
která zajímavá místa v našem okolí. Jedno takové je malý hřbi-
tov v lese, kde se od roku 1836 až do roku 1906 pohřbívali cho-
lerou nakažení obyvatelé M. Lazců. S historií nás seznámil na 
místě Vladimír Kuděla. Pochodu se zúčastnilo více jak 40 pří-
znivců a akce byla zakončena občerstvením na lyžařské chatě.
8. 12. 2019: Adventní setkání na lyžařské chatě
Druhá adventní neděle již tradičně probíhá na lyžařské chatě, 
které předcházel jako vždy pochod občanů Lazeckými lesy. 
Všichni účastníci si po zapálení druhé svíce na obecním ad-
ventním věnci pochutnali na opékaných klobásách, vánočním 
cukroví a moučnících, které nachystaly naše členky.

31.12.2019: Silvestrovská vyjížďka
Jako každý rok na Silvestra jsme vyjeli na kolech na Zábřež-
ské louky, kde jsme se posilnili výborným bramborákem a sva-
řákem na zahřátí. Pro naše muže byl největší zážitek setkání 
a pozdrav se starostkou Kravař, bývalou miss, paní Monikou 
Žídkovou.
Letošní zima byla v našich končinách na sníh skoupá a tak ne-
zbylo nic jiného než organizovat turistické pochody po našich 
kopcích a za sněhem jezdit do hor a to především do Jeseníků. 
Dobré sněhové podmínky a upravené běžecké stopy, to je vždy 
lákadlo pro každého běžkaře. Podařilo se nám zorganizovat ně-
kolik individuálních výletu do Karlova pod Pradědem a okolí. 

Mnozí z nás se také věnovali sjezdovému lyžování jak u nás, 
tak i v zahraničních střediscích.
12. - 16. 2. 2020 Běžecký kemp Karlova Studánka 
Začátkem února se naši členové zúčastnili běžeckého kempu na 
chatě v Karlové Studánce. Nový sníh, upravené běžecké stopy 
a mnoho naběhaných kilometrů v okolí i na Pradědu a k tomu 

krásné slunečné počasí byly odměnou všem účastníkům. 
V souvislosti s aktuálním výskytem koronaviru v České re-
publice je naše činnost tak jako všech značně omezena. Byla 
zrušena valná hromada, která měla být v dubnu. Není možno 
pořádat žádné společné vycházky ani vyjížďky na kolech. Veš-
keré jarní závody byly odvolány, nebo přesunuty na podzimní 
termín. I přesto máme v letošním roce naplánováno několik 
sportovních a kulturních akcí, o kterých budou včas zveřejněny 
bližší informace v mokrolazecké kabelové televizi nebo na na-
šich webových stránkách.

 Výbor LK Mokré Lazce

Podzimní a zimní akce LK4
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Jsme na začátku roku 2020 a v naší organizaci proběhla výroční 
schůze s velkou účastí členů a hostů.
Na schůzi byl pozván pan ing. Frank, který odpovídal na naše 
dotazy a obohatil nás přednáškou o pěstování cizokrajného 
ovoce s ochutnávkou. Našim ženám jsme předali k svátku 
MDŽ tulipán.
Zimní období se blíží ke svému závěru a každého zahrádkáře 
začínají svědit ruce a přemýšlí, co si letos vyseje, vyzkouší a 
kde jakou zeleninu, květiny, keře a stromky vysadí.
Pro tuto svou činnost potřebuje dobrou půdu.
Půda je to nejcennější, co každý zahrádkář má, a proto se vše 

točí kolem ní. Zaslouží si od nás tu největší péči. Je vhodné při-
dávat do půdy živiny v podobě organického materiálu. Odvděčí 
se nám nejen vysokým výnosem pěstovaných plodin, krásně 
kvetoucích rostlin, ale také vytváří ostrůvky klidu a pohody pro 
náš odpočinek.
Čeští zahrádkáři jsou pro svou práci motivováni nejen kvalitou 
výpěstků a produkci čerstvé zdravé zeleniny a ovoce, ale i krá-
sou svých zahrádek.
Zahrádkáři jsou významnou složkou občanů naší obce, v sou-
časné době mají 56 členů. Každoročně pořádají oblíbené akce 
pro naše občany, například smažení vajec, poznávací zájezdy 
po naší vlasti a různé pochody za zdravím. Důležitou činností, 
kterou pomáhají občanům nejen z naší vesnice, je moštování 
ovoce. 

 Za ZO Mokré Lazce Jan Tkáč

Zahrádkáři4

Vážení fotbaloví příznivci,
všichni víme, jaká situace v ČR a v podstatě na celém světě 
nastala ve spojitosti s pandemií COVID-19. Veškerá vládní 
opatření určitým způsobem dopadají na život každého z nás. 
Dovolte mi, abych vás touto cestou informoval o situaci v rám-
ci FK Sokol Mokré Lazce.
FK Sokol Mokré Lazce je amatérský vesnický klub. Jako ta-
kový funguje díky příznivcům a zapáleným čle-
nům, kteří fotbalem žijí. Financování našeho FK 
je plně závislé na příspěvcích členů, sponzorských 
finančních dotací a darů firmy Centromat s.r.o. a 
dotací Obce Mokré Lazce. I když jsou všechny 
soutěže našich týmů zastaveny, počínaje mládeží a 
konče týmem mužů, FK funguje i nadále. Nejsme 
závislí na příjmech z reklamy, televizních právech 
atd. Vzhledem k tomu, že fungujeme v areálu, 
který máme pronajatý (hřiště a zázemí), vznikají 
nám i takto nemalé náklady s tímto spojené. Fot-
balu celkově však momentální situace neprospívá. Obzvláště 
mládežnickým kategoriím. Pro trenéry bylo již tak mnohdy 
složité přilákat děti a nyní bude stav o to složitější, ne-li neře-
šitelný. Nelze odhadnout kolik dětí bude vlastně pokračovat a 
zda vůbec přijdou nové. Již několikrát jsem v různých debatách 
zmiňoval, že nejdůležitější je rodič. Rodič by měl mít důvod 

přivést své dítě na hřiště a dítě by mělo mít důvod na tom hřišti 
být. Pro děti jsme schopni udělat maximum, aby měli pro fot-
bal ideální podmínky. Bohužel podmínky pro rodiče při jejich 
pobytu v areálu hřiště nejsme schopni úplně ovlivnit. Ale to je 
úplně jiné téma.
Vraťme se však k dosaženým výsledkům před ukončením sou-
těží. Naši muži po podzimní části skončili na druhém místě a na 
jaře byli po dobré zimní přípravě nachystaní bojovat o umístně-

ní v popředí tabulky. To stejné lze říci o týmu star-
ších žáků, kteří měli velmi dobře našlápnuto cel-
kově zvítězit. Co se týče nejmladších dětí, u těch 
je situace specifická, svým způsobem složitá. Děti 
se vyvíjejí a s fotbalem se seznamují. Každý je ji-
nak vyspělý a má různý zápal pro fotbal. Bohužel 
dlouhá pauza v nejmladších kategoriích znamená, 
že bude nový začátek naší společné práce.
Takže jediným, komu momentální situace nejvíce 
prospívá, je „trávník“ na hřišti. Tímto bych chtěl 

poděkovat všem, kteří se o náš areál starají. Věřím, že se brzy 
vrátíme k nějakému normálu a budeme mít radost se scházet 
u nejoblíbenější kolektivní hry v prostředí, které bude hodno 
Mokrých Lazců.

Přemysl Ulrich, místopředseda a trenér mládeže

Fotbalové jaro, které skončilo, aniž by začalo4

Již několikrát v minulosti jsme na stránkách Zpravodaje upo-
zorňovali občany na výskyt černých skládek a žádali jsme a 
prosili, abychom takto sami sobě neničili naše životní prostře-
dí. Žijeme v době, kterou mnozí označují za nejbohatší léta 
v dějinách lidstva. Kvalitu našeho života však nelze měřit pou-
ze materiálními statky, ale existuje i celá řada dalších faktorů, 
a mnohdy důležitějších, které mají na životní úroveň člověka 
podstatný vliv. A jedním z nich je i prostředí, ve kterém žijeme 
a ve kterém vychováváme naše děti. 
Vyhlášení karantény, a s tím související přijatá přísná opatření 
vedoucí ke snížení rizika dalšího šíření koronaviru, během ně-
kolika týdnů zasáhla do života každého z nás. S perspektivou 
zákazu cestování do zahraničí budeme hledat relaxaci v kou-

tech českých luhů a hájů. Mnoho lidí o svých dovolených zů-
stane doma a bude poznávat krásy okolí svého bydliště. Více 
než kdy jindy budou lesy okolo vesnice navštěvovány nejen 
místními občany. Je proto velmi smutné a člověku se chce pla-
kat, když na procházce narazí na skládky nové, které hyzdí kra-
jinu a kazí dojem i radost z pobytu ve volné přírodě. A je o to 
smutnější, že někdy i lidé, kteří by o les měli pečovat, takovéto 
skládky zakládají. Proto vás znovu všechny upřímně žádáme a 
prosíme o to, abyste se k přírodě chovali ohleduplně a nezaklá-
dali skládky tam, kde nemají být. Vždy by mělo platit, že co si 
do lesa přinesu, to bych si měl i odnést. Děkujeme všem našim 
občanům, kteří jsou k našemu životnímu prostředí šetrní a pře-
jeme jim hodně trpělivosti a pevných nervů v tomto nelehkém 
období. 

Ing. Petr Kudela

Černé skládky na území obce
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Věřili byste tomu? Letos je to deset let od prvních nesmělých 
zkoušek punk folkové kapely Chlupy v zipu. Zakládající trojice 
Holoubek/Šteyer/reproduktor se záhy rozrostla o další členy, 
podmanila si nejedno lazecké pódium a rozšířila své aktivity o 
další umělecké formy. Není mnoho umělců, jež nadšení, šílené 
koncertní tempo a zběsilý tah na branku, udrží na výsluní di-
vácké přízně tak dlouho.
Dlužno dodat, že se to nepodařilo ani nám. Jelikož jsme nikdy 
nedychtili po úspěchu a vyprodaných sálech, a mezi naše nej-
lepší vlastnosti patří pokora a skromnost, od začátku jsme si 
nastavili kvótu maximálně jedněch veřejných předehrávek za 
rok. Věříme, že nejeden spoluobčan si tohoto rozhodnutí cení. 
Naše vystoupení tak alespoň můžeme pilovat do detailu a ne-
zřídka nacvičíme i novou píseň do repertoiru.
Kdekdo ví, že Chlupy v zipu už dávno nejsou jen nejúspěš-
nější lazecká kapela. Členové orchestru, jejichž množství má 
kolísavě rostoucí tendenci, se vyskytují i v dalších uměleckých 
souborech. O osobních kvalitách jednotlivých chlupů, ale i sou-
držnosti týmu svědčí skutečnost, že jsme se bez velkých obtíží 
stali nejvyhledávanějším dechovým orchestrem a bez nadsázky 

nejlepším divadelním souborem v obci. Smutným faktem je, že 
na předání diplomů a oficiálního zápisu do kronik stále čekáme.
Zkušebna chátrá, ale postavili/zrekonstruovali jsme si domy. 
Ubylo nám vlasů a volného času, ale přibylo dětí. Zjistili jsme, 
že ať hrajeme sebekrásněji, hudbou si na hypotéky nevydělá-
me. U mnohých to došlo tak daleko, že se pustili do boje o 
prestižní funkci obecního zastupitele, když si spočítali, že takto 
přivedou  do rodinného rozpočtu měsíčně o 712 Kč netto více.  
Může se zdát, že struny na kytarách reziví, na bubenických pa-
ličkách raší pupeny a mistr basů vyzve na souboj raději basu 
lahváčů než svůj milovaný hlubozník. Naštěstí je to opravdu 
jen zdání nebo snad zbožné přání posměváčků. Nekecáme, ma-
káme. 
Děkujeme našim příznivcům za deset let neutuchající náklon-
nosti a tolerance. Rádi pro vás hrajeme/zpíváme/troubíme/pro-
mítáme/závodíme/stavjame a bulame majky.
Děkuji i členům všech souborů a dalším pracantům v pozadí 
za jejich čas, nadšení a zájem, dělat pro Mokré Lazce a jejich 
občany něco, co dává smysl a ve výsledku může lidi spojovat.
Psi vyjí, ale Chlupy hrají dál – už teď děláme na tom, abychom 
se s vámi při nejbližší možné příležitosti mohli vidět a zahrát 
vám.

Matěj Šteyer, Chlupy v zipu

Deset let s Chlupy v zipu4

Od letošního roku je v naší obci fungující  letecko-modelář-
ský klub. Modeláři, kteří se tímto koníčkem zabývali zamlada, 
obnovili asi před čtyřmi lety opět svoji činnost. Nejdříve pod 
křídly spřízněného klubu MK Fryčovice a od letošního roku 
se podařilo založit samostatný klub LMK Mokré Lazce. Klub 
má v současnosti 7 členů a plánuje v budoucnu rozšířit svoji 
činnost i mezi mládež. Tedy vést místní modelářský kroužek 
pro školní děti. Toto v současnosti omezuje prostor, kde by se 
kroužek mohl konat.

Naši modeláři kromě létání pro radost pořádají i modelářské 
soutěže. Zatím výhradně s halovými modely. Jde o modely ka-
tegorie F1N - halová házedla, P-3 - soutěžní modely na gumu a 
letos přidáme kategorii A-6 - školní modely na gumu. 
V loňském roce, ještě pod hlavičkou MK Fryčovice, uspořádali 
naši modeláři dvě soutěže ve sportovní hale v Hlučíně. První 
19.5.2019 navštívilo celkem 28 soutěžících, z toho 16 dětí  z 
kroužků ve Štěpánkovicích a v Opavě. Další soutěž, Memoriál  

Ing. Rostislava Sýkory, rodáka z Mokrých Lazců, který bohu-
žel před dvěma lety zemřel, jsme uspořádali 6.10.2019.  I na 
této soutěži byla bohatá účast, původní soutěžní kategorie F1N 
a P-3 jsme totiž rozšířili i o malé makety na gumu. Poněkud 
menší počet žáků -11, vykompenzovalo -7 maketářů.

Soutěž se všem líbila, a tak jsme se rozhodli zopakovat ji i le-
tos a to 3.10.2020 opět v Hlučíně. Největším naším letošním 
podnikem bude pořádání  Mistrovství České republiky 27.-28.
června  2020 v hale míčových sportů v Ostravě, na ul. Varen-
ské.  Spolupracovat budeme s MK Fryčovice. Soutěžit se bude 
v sobotu v kategorii F1N-halová házedla a  v neděli  v kate-
goriích P-3 a A-6, obojí soutěžní modely poháněné gumovým 
svazkem.
Tímto bychom rádi pozvali příznivce z řad místních občanů i 
s dětmi a to ať se přijdou  jen podívat, fandit nebo si i zasoutě-
žit. Soutěž v Hlučíně je veřejná a tudíž se jich mohou účastnit 
i neregistrovaní modeláři.  Mistrovství ČR je pouze pro regis-
trované modeláře.  Rovněž bychom chtěli poděkovat našim 
příznivcům,  kteří  podpořili pořádání  soutěží  sponzorskými 
dary. Jsme nezisková organizace a tak bez jejich podpory by 
pořádání soutěží bylo složité. Ještě jednou všem díky. 

Libor Sýkora, předseda klubu

Mokrolazečtí modeláři4



Představujeme	naši	novou	službu	pro	občany	a	návštěvníky	naší	obce.
Chcete	být	informováni	o	aktualitách	z	našeho	webu?	Chcete	mít	k	dispozici	
důležité	informace	z	obce	ve	vašem	chytrém	telefonu?
Právě	pro	vás	je	určena	naše	nová	mobilní	aplikace	–	V OBRAZE.
Aplikace	vám	přináší	přehled	aktualit	z	webu	naší	obce,	upozorní	vás	na	nově	
vložené	zprávy,	dozvíte	se	včas	o	pořádaných	akcích,	můžete	si	prohlédnout	
fotografie	nebo	dokumenty	vyvěšené	na	úřední	desce.	Do	aplikace	se	nemusíte	
registrovat,	neposkytujete	žádná	osobní	data.
JAKÉ INFORMACE V APLIKACI NAJDETE?
•	pozvánky	na	kulturní	a	sportovní	akce
•	fotogalerie
•	aktuality
•	záznamy	z	úřední	desky
CO K AKTIVACI APLIKACE POTŘEBUJETE?
•	mít	chytrý	telefon	nebo	tablet	s	operačním	systémem	Android	či	iOS
•	přístup	na	internet
•	místo	v	úložišti	telefonu	cca	13	MB

JAK SI APLIKACI STÁHNOUT Z GOOGLE PLAY NEBO Z APP STORE?
1.	Ve	vašem	telefonu	si	otevřete	aplikaci	Obchod	Play	nebo	App	Store.
2.	Do	vyhledávacího	okna	zadejte	název	„V	OBRAZE“.
3.	Klikněte	na	Instalovat.
4.	Po	nainstalování	klikněte	na	položku	Otevřít	(povolit	oznámení).
5.	Po	otevření	přidejte	vaši	obec.	Lze	sledovat	i	více	obcí	a	měst.
6.	Po	výběru	obce	se	data	z	webu	automaticky	nahrají	do	aplikace.		
Aplikaci	si	můžete	stáhnout	pomocí	odkazů,	nebo	QR	kódů.

Více	informací,	například	jak	nastavit	sledování	naší	obce	v	aplikaci	najdete	na	 
www.aplikacevobraze.cz.

Aplikace V OBRAZE

VYKLIĎTE PŮDY,
GARÁŽE A  SKLEPY

Odevzdejte vysloužilé kompletní 
spotřebiče na sběrné dvory 

nebo na jiná určená místa
zpětného odběru.

ZDARMA je 
můžete odevzdat
v prodejně elektra

seznam sběrných dvorů a místzveřejňuje 
obecní úřad (zde jsou vyhlášeny i termíny 
mobilních svozů), nebo na webu 
www.elektrowin.cz

ZDARMA 
je můžete
odevzdat do
sběrného dvora

vysloužilé 
elektrospotřebice
NEPATŘÍ do komu-
nálního odpadu
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TTŘŘIIĎĎMMEE TTAAKKÉÉ EELLEEKKTTRROOTTŘŘIIĎĎMMEE TTAAKKÉÉ EELLEEKKTTRROOwwwwww.eelleekkttrroowwiinn.cczz

Víte že…
...za odložení elektro-
spotřebiče do kontejne-
ru nebo na černou
skládku vám hrozí 
pokuta až do výše 
20 000 Kč?

...pokud chcete předejít
ekologickému nebezpečí,
nepouštejte se do de-
montáže žádného 
z elektrospotřebičů!

...některé běžné domácí
elektrospotřebiče mohou 
obsahovat látky 
vážně poškozující zdraví
a životní prostředí!

OBĚHOVÉ
HOSPODÁŘSTVÍ 
V PRAXI!

www.elektrowin.cz

JSME VAŠÍM SPOLEHLIVÝM 
A STABILNÍM PARTNEREM!

chladicí 
medium a olej
a jiné škodlivé 

látky

nevyužitelné 
součásti

neželezné kovy 
(hliník, měď)

železné kovy

plasty

sklo

60 %

4 %

2 %

26 %

2 %

6 %

Víte, že díky recyklaci elektroodpadu se do přírody nedostává 
velké množství nebezpečných látek, zejména freonů?
Víte, že spotřebiče nejčastěji obsahují kovy, plasty a jiné mate riály 
(sklo či beton), které se díky recyklaci dají znovu využít?

• Můžete je odevzdat prodejci 
 při koupi nového spotřebiče

• Odevzdejte je na sběrný dvůr

•  Využijte mobilních sběrných míst 
– informujte se na obecních úřadech

•  Další možnosti pro odevzdání 
naleznete na www.elektrowin.cz

Odkládejte 
vysloužilé elektrospotřebiče 
na místa zpětného odběru!

www.elektrowin.cz

zdarma
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OBECNÍ ÚŘAD MOKRÉ LAZCE
adresa: Pavla Křížkovského 158
úřed. hodiny pro občany: po a st 7-12 a 13-17 hod.
tel. starosta: 553 653 037 + fax
mobil: 724 182 957
tel. sekretariát: 553 679 112, 553 679 339
tel. účetní: 553 653 036
e-mail: mokrelazce@mokrelazce.cz 
web: www.mokrelazce.cz
www.maticeslezska.cz (informace o obcích
Mikroregionu Matice Slezské )

POŠTA MOKRÉ LAZCE
tel. 954 274 762 | po, st 8-10 a 14-17, út, čt, pá 
8-10 a 14-15.30

KNIHOVNA MOKRÉ LAZCE
úterý, pátek 15-18 hodin

PRODEJNA KVĚTINÁŘSTVÍ
tel. 774 840 697 | út 9-12, st, čt 9-12,14-16.30, 
pá 9-12, 14-17, so 8-11

PRAKTICKÝ LÉKAŘ MUDR. OLDŘICH VÍTEČEK 
zdravotní sestra MarieVykydalová
ordinace Štítina, tel. 553 677 160
po 7:00-12:00, út 14:00-18:00, st. 13:00-14:00 
objed., čt. 7:00-12:00, 13:00-14:00 objed., 
pá 7:00-12:00, 13:00-14:00 objed.
ordinace Mokré Lazce, tel. 553 679 286
po 13:00-15:00, st 7:00-12:00
tel. pro objed. léků,odběrů (sestra): 728 164 767

ZUBNÍ LÉKAŘ MUDR. PETRA PISKOŘOVÁ 
ordinace Mokré Lazce, tel. 553 770 669
www.zubnimokrelazce.cz, ordinační hodiny  
Po, Pá 7:30–12:30,Út 7:30–12:30, 13:00–17:30, 
St 12:30–20:00, Čt 7:30–12:30, 13:00–16:00

DĚTSKÝ LÉKAŘ MUDR. LEBEDA
ordinace Štítina, mobil 736 286 729
po  12:00-13:15, út  15:00-18:00, čt 7:30-8:30,  
pá 11:00-12:15
ordinace Kravaře, tel. 553 672 297
po 7:30-11:00, út 7:30-11:00, 12:00-14:30,  
st -9:00-11:00, čt 9:00-11:00, 12:00-15:00,  
pá 7:30-10:30
ordinace Háj ve Slezsku, mobil 736 286 729
po 13:30-15:00, st 7:00-8:30, pá 12:30-13:30

SEZNAM TELEFONNÍCH ČÍSEL
ZŠ Mokré Lazce: 553 679 120
MŠ a školní jídelna: 553 679 117
Tenisové kurty: 722 181 561
Restaurace Obecního domu:
Jaroslav Kříbek, mobil 777 838 525

Záchranná služba 155, policie 158, hasiči 150
Lékařská pohotovost: 553 777 777
Poruchy: elektřina 840 850 860, plyn 1239, 
voda 840 111 125
Odvoz fekálií: AGIPP – ILLÍK s.r.o. -
dispečink: 724 323 709, mobil: 602 705 416, 
tel. 553 626 540, Onderka Milan,
Opava Kylešovice, tel. 775 104 220

ČERVENEC
Sýkorová Štěpánka 90 let
Martiníková Jana 60 let
Červenka Luděk 70 let
Horehleďová Lenka 50 let
Sýkora Karel 70 let
Gajda  Lubomír 70 let
Šteyerová Ludmila 60 let
Radek  Bohuslav 80 let
Halfarová Růžena 87 let

SRPEN
Kupčík Petr 50 let
Musilová Anna 60 let
Bortlová Naděžda 80 let
Graca  Miroslav 60 let
Sýkora Jaroslav 84 let
Beňková Helena 83 let
Furiršicová Renáta 50 let
Šteyer  František 60 let
Tvarůžková Helena 81 let
Rubešová Anděla 85 let
Marek Pavel 50 let

ZÁŘÍ
Adamčíková Věra 87 let
Šimečková Radomíra 50 let
Sabová Marie 82 let
Wrchowetzký René 50 let
Pokora Jan 60 let
Horehleď Vojtěch 83 let
Juhaňáková Františka 89 let
Bittnerová Alena 70 let
Kostřicová Jindřiška 86 let
Kuncová Marie 70 let

ŘÍJEN
 Římanová Eva 70 let
Koudela Libor 60 let
Baier  Václav 88 let
Kavková Lenka 60 let
Heinrich Jiří 80 let
Kunc  Břetislav 80 let
Pavera  Ivo 60 let
Tvarůžka Mojmír 91 let

LISTOPAD
 Pravdová Hildegarda 85 let
Rádková Hana 50 let
Židková Zdeňka 87 let
Kremserová Božena 90 let
Falharová Arnoštka 96 let
Sedláčková Miluše 70 let
Žídek  Jan 90 let
Sýkora Antonín 80 let
Bartusková Vlasta 80 let
Droppa Ondrej 70 let

PROSINEC
 Urbánková Bedřiška 70 let
Vichová Ludmila 82 let
Vyhnánek Antonín 60 let
Figurová Marie 84 let
Lučný  Vít 50 let
Římanová Jana 70 let
Sýkorová Jiřina 70 let

12 ZPRAVODAJ
MOKROLAZECKÝ

Blahopřejeme!

KORONAVIR	–	dodržujme	nařízení,	která	byla	vydána	v	souvislosti	s	pandemii,	abychom	zabrá-
nili	jejímu	dalšímu	šíření	a	mohli	se	co	nejdříve	vrátit	k	normálnímu	životu.
SBĚR PAPÍRU	–	od	 letošního	 roku	 je	svoz	zajištěn	firmou	Marius	Pedersen.	Papír	se	sbírá	
(podobně	jako	plasty)	do	modrých	pytlů	a	1	x	za	dva	měsíce	sváží.	Pokud	vám	něco	do	pytlů	
nevejde	(např.	kartóny),	je	možné	je	svázat	a	připravit	vedle	modrých	pytlů	k	odvozu.	
LOKÁLNÍ TOPENIŠTĚ	–	většina	z	vás	již	pochopila,	že	topit	ekologicky	je	dobře.	Do	kotlů	na	
tuhá	paliva	určitě	nepatří	starý	lepený	nábytek,	překližky	a	podobný	materiál	(toto	patří	do	vel-
koobjemového	odpadu).	Ti,	kdo	tímto	„palivem“	topí,	ničí	zdraví	a	ovzduší	sobě	i	všem	ostatním.	
PARKOVÁNÍ –	přestože	výzva	ohledně	správného	parkování	je	velmi	častá,	situace	se	nezlep-
šuje.	Znovu	žádám	všechny	řidiče,	kteří	parkují	na	chodnících	a	komunikacích,	aby	parkovali	
na	místech	k	tomu	určených	a	přednostně	na	svých	pozemcích.	Odstavné	plochy	v	obci	jsou	
určeny	především	pro	návštěvy	a	nejsou	vyhrazeny	k	trvalému	parkování.	Parkovací	místa	před	
obecním	úřadem	jsou	zřízena	pro	krátkodobé	parkování	návštěv	zdravotního	střediska,	ZUŠ,	
obecního	úřadu,	pošty	a	kostela.

František Šteyer, starosta obce

INFORMACE A VÝZVY


